
INFORMAČNÍ ZPRAVODAJ
Obecního úřadu sloučených obcí

Vavřinec - Veselice - Suchdol - Nové Dvory
Číslo 33                                                        říjen 2007

Vážení spoluobčané,
možná si  vzpomenete na článek v jednom z loňských zpravodajů objasňující 

pojem  MAS  Moravský  kras.  Seznamoval  čtenáře  s  nově  založeným  sdružením, 
majícím za cíl vytvořit prostor pro spolupráci samospráv, podnikatelů a neziskových 
organizací  v  regionu  Moravský  kras,  ale  také  jako  jednu z  podmínek pro možnost 
čerpání dotací do regionu ze strukturálních fondů v období roků 2007 – 2013. Dnes 
můžu s uspokojením konstatovat, že se podařilo činnost tohoto sdružení za uplynulé 
období rozšířit z území mikroregionu Moravský kras na území dalších 4 mikroregionů 
–  Časnýř,  Drahanská  vrchovina,  Protivanovsko  a  Černohorsko.  Jedním  z  jeho 
stěžejních  projektů  bylo  zavedení  ochranné  značky  Moravský  kras  –  regionální 
produkt, jehož  cílem  je   podpora  výrobků z regionu. Potěšitelnou skutečností je,  že 
v  závěru letošního roku se sdružení profesionalizuje,  a  to  tak,  že na plný pracovní 
úvazek  zaměstná  projektového  manažera.  Jeho  úkolem  bude  napomáhat  výše 
uvedeným  subjektům  v  regionu připravovat projekty, které se budou ucházet o dotace 
z evropských i národních fondů. V této souvislosti Vám můžu současně sdělit, že ještě 
v závěru letošního roku bude v naší obci realizovaný projekt  Informační a prodejní  
místo místních produktů ve Veselici, podpořený dotací ve výši 280 000 Kč z programu 
LEADER  ČR 2007. V rámci   projektu   bude   v KD   Veselice   zřízené    informační 
a prodejní místo místních produktů s cílem podpořit propagaci výše uvedené značky. 
Chce toho docílit především díky existenci turistického cíle v naší obci – rozhledny na 
kopci  Podvrší.  O  projektu  samotném  budeme  podrobněji  informovat  v  dalším 
zpravodaji.  

Další  příležitostí  pro  získání  finančních  prostředků  bude  např.  program 
LEADER+, který bude vyhlášený v prvním pololetí příštího roku. Zde už bude možné 
získat daleko více finančních prostředků. Především potom na projekty zaměřené na 
podporu budování  infrastruktury pro  rozvoj  turistického ruchu,  drobného podnikání 
apod. Pevně věřím, že členové Zastupitelstva obce podpoří  snahu vedení naší  obce 
připravit  co  nejdříve  projekty  a  ty následně  uspějí    v soutěži   s dalšími    projekty 
v regionu.               

Miloslav Novotný, starosta obce
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Usnesení RO ze schůze dne 29. 8. 2007
• Rada obce  schvaluje návrh Dodatku č. 1 ke smlouvě s MRS, místní organizace 

Blansko, na pronájem rybníka ve Vavřinci řešící výši úhrady nájmu v roce 2007.  
• Rada  obce  bere  na  vědomí Zápis  z dílčího  přezkoumání  hospodaření  obce 

Vavřinec v roce 2007, z něhož vyplývá, že při kontrole nebyly zjištěny zásadní 
nedostatky.         

• Rada obce na základě žádosti  manželů Hájkových, bytem Veselice 95,  ukládá 
starostovi  a  místostarostovi  provést  kontrolu  stavu  stromu javoru před  domem 
uvedených občanů, u něhož hrozí nebezpečí pádu silných větví, případně i celého 
stromu na jejich dům. 

• Rada obce bere na vědomí nabídku společnosti Zásobování teplem s.r.o., Sukova 
6,  Blansko,  na  provozování  kotelny  v rekonstruované  budově  bývalé  školy  ve 
Vavřinci a ukládá starostovi obce zjistit v dané záležitosti další podrobnosti.   

• Rada obce bere na vědomí Darovací smlouvu mezi obcí a VUSS Brno na převod 
2  bytových  jednotek  s příslušenstvím  ve  Veselici  na  obec  Vavřinec.  V této 
souvislosti ukládá starostovi obce nechat vyhotovit znalecký posudek na ocenění 
nemovitostí.   

• Rada  obce  souhlasí s nabídkou  SúS  Blansko  na  opravu  účelové  komunikace 
Veselice  –  Petrovice  za  smluvní  ve  výši  cca  70  000  Kč  a  doporučuje 
zastupitelstvu obce zařadit tuto akci k realizaci v průběhu měsíce října poté, co 
bude uvedená částka schválena formou rozpočtového opatření.  

• Rada  obce  souhlasí s  návrhem  starosty  obce  provést  opravu  povrchu  místní 
komunikace   v   prostoru   nové   návsi   ve   Veselici   ve   výši   cca 650 000 Kč 
a  doporučuje zastupitelstvu obce zařadit tuto akci k realizaci v průběhu měsíce 
října poté, co bude uvedená částka schválena formou rozpočtového opatření. 

• Rada  obce  schvaluje snížení  kapacity  školní  výdejny  v MŠ  Vavřinec  ze  70 
strávníků na 28 strávníků.            

• Rada obce bere na vědomí návrh Jana Kakáče na vytipování vhodných lokalit na 
vybudování nového hřbitova. V této souvislosti rada obce ukládá starostovi obce 
zajistit v dané problematice potřebné informace. 

Usnesení RO ze schůze dne 17. 9. 2007
• Rada obce  doporučuje  Zastupitelstvu obce Vavřinec projednat na jeho nejbližší 

schůzi  materiál  –  Zásady  pro  výběr  uchazečů  o  nájemní  byty (viz  samostatný 
písemný materiál).  

• Rada obce bere na vědomí oboustranně podepsanou Smlouvu mezi obcí a JMK 
na dotaci ve výši 158 000 Kč na financování výstavby kapličky ve Veselici. 
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• Rada obce schvaluje Smlouvu mezi obcí a JMK na dotaci ve výši 200 000 Kč na 
financování   rekonstrukce   budovy   bývalé  školy   ve   Vavřinci   na   knihovnu 
a společenskou místnost.  

• Rada obce  schvaluje Smlouvu mezi obcí a společností  ENVIREX, spol. s r.o., 
Nové Město na Moravě, se smluvní cenou ve výši 70 700 Kč + 19% DPH na 
provedení  hydrogeologického průzkumného vrtu  na zajištění  vody pro závlahu 
fotbalového hřiště ve Vavřinci.   

• Rada  obce   bere  na  vědomí  žádost  pí.  Evy  Svobodové,  bytem  Suchdol 15, 
o změnu druhu pozemku p.č. 178/2, 195 a 196, vše k.ú. Suchdol v Moravském 
krasu, a to formou pořízení změny ÚP obce a  ukládá starostovi obce projednat 
uvedenou záležitost nejdříve na SÚ Blansko.        

• Rada  obce  bere  na  vědomí sdělení  ředitelky  MŠ  Vavřinec  o  změně  počtu 
zapsaných dětí na školní rok 2007 – 2008.

• Rada   obce    bere  na   vědomí  zápis  ze  schůze  OV  Vavřinec dne 11. 9. 2007 
a souhlasí s podáním žádosti na JMK o změnu hranice tarifního pásma č. 240 tak, 
aby všechny místní části obce byly umístěny do jedné tarifní zóny.  

• Rada obce po neúspěšném prvním zkušebním vrtu za účelem zajištění vody pro 
závlahu fotbalového hřiště ve Vavřinci souhlasí s provedením druhého zkušebního 
vrtu. 

Usnesení ze schůze ZO ze dne 21. 9. 2007
• Zastupitelstvo  obce  bere  na vědomí  zprávu místostarosty obce  z jednání  rady 

obce za období od poslední schůze zastupitelstva obce. 
• Zastupitelstvo  obce  bere  na  vědomí zprávu  o  hospodaření  obce  za  uplynulé 

období roku.  
• Zastupitelstvo  obce  schvaluje  Zadání  změn  Územního  plánu  sídelního  útvaru 

Vavřinec označených V8, V9, V10.  
• Zastupitelstvo obce Vavřinec  vydává Změnu ÚPn SÚ Vavřinec, na katastrálním 

území  Suchdol  v  Moravském  krasu, označenou  jako  V7,  včetně  jejího 
odůvodnění, formou opatření obecné povahy.

• Zastupitelstvo  obce  schvaluje  Zásady  pro  výběr  uchazečů  o  nájemní  byty  ve 
vlastnictví obce (viz samostatný písemný materiál).       

• Zastupitelstvo obce  schvaluje záměr odkoupení části  pozemku p.č.  575/1,  k.ú. 
Vavřinec na Moravě, od manželů Marie a Miloše Vintrových, bytem Vavřinec 7, 
za cenu ve výši zjištěné znaleckým posudkem.    

   
Ing. Josef  Sedlák, místostarosta
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Další informace k pronájmu bytů ve Vavřinci
Na tomto  místě  Informačního  zpravodaje  uvádíme  další  aktuální informace 

k možnému pronájmu nově zbudovaných bytů ve Vavřinci. Další zájemci o ubytování v 
bytech mohou od úterý 23. října 2007 podávat své žádosti na ObÚ Vavřinec tak, že si 
vyzvednou na ObÚ Vavřinec dotazník, který musí předat vyplněný v termínu do pátku 
2.  listopadu  2007  zpět  na  ObÚ  Vavřinec.  Žadatel  dále  obdrží  s  dotazníkem  další 
potřebné informace. Výsledek výběrového řízení obdrží žadatelé do 15. listopadu 2007. 
Více informací lze získat na tel. čísle 516435414, 725116593 a nebo osobně na ObÚ 
Vavřinec.  Výběr  nájemců  bude  provádět  Rada  obce  Vavřinec  podle  pravidel 
schválených na poslední schůzi Zastupitelstva obce Vavřinec (viz pravidla umístěná 
níže). Žadatelé, kteří již žádost podali, si taktéž vyzvednou výše uvedený dotazník.

Pro  úplnost  zopakuji,  že  se  jedná  o  byty,  které  jsou  zbudované  za  finanční 
pomoci státu formou poskytnutí nenávratné dotace, a   to souladu s   Nařízením vlády 
č. 146/2003 Sb. Toto nařízení upravuje podmínky a rozsah poskytnutí dotací obcím na 
podporu výstavby nájemních bytů pro příjmově vymezené osoby. Nájemní smlouva 
bude uzavřena na dobu jednoho roku s tím, že může být v případě zájmu nájemce 
prodloužena. V případě samostatně žijící osoby v bytě nesměl její průměrný měsíční 
příjem  v  roce  2006  přesáhnout  0,8  násobek  průměrné  měsíční  mzdy  za  národní 
hospodářství zveřejněné Českým statistickým úřadem.   V případě užívání bytu dvěma 
a více osobami nesměl v součtu jejich průměrný měsíční příjem v roce 2006 přesáhnout 
1,5  násobek   průměrné  měsíční  mzdy  za  národní  hospodářství.    Průměrná   mzda 
v uvedeném roce činila 19 635 Kč.

Dále bude platit, že nájemní smlouva může být uzavřena  pouze s osobou,  která 
nemá   vlastnické nebo spoluvlastnické právo k bytovému nebo rodinnému domu nebo 
také bytu, ani je neužívá právem odpovídajícím věcnému břemeni (doživotní užívání 
prostor domu  nebo  bytu,  které  vlastní  jiná  osoba). Tutéž  podmínku  musí  splňovat 
i další členové domácnosti, kteří mají v bytě bydlet. Přílohou nájemní smlouvy bude 
písemné potvrzení příjmu všech osob v bytě bydlících, které musí uvést do formuláře, 
který  je  taktéž  přílohou  nájemní  smlouvy.  Potvrzení  příjmů  se  dokládá  vypsáním 
formuláře,  v němž jsou předepsané všechny možné příjmy uživatelů bytu s tím, že 
nájemce konkrétní příjmy doloží potvrzením jeho poskytovatele (např. zaměstnavatel, 
Úřad práce, OSSZ apod.). Pro úplnost patří ještě uvést, o které příjmy se může jednat. 
Jde o příjmy ze závislé  činnosti,  příjmy z podnikání,  příjmy z pronájmu,  peněžité 
dávky  nemocenského   pojištění, příjmy ze zahraničí, výživné a příspěvek na výživu, 
dávky státní sociální podpory  a  dávky  sociální péče,  hmotné  zabezpečení uchazečů 
o zaměstnání, příjmy  z kapitálového majetku – dividendy, výnosy z akcií, úrok, výhry 
a výnosy z vkladových listů apod.
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 Velikost jednotlivých bytů je následující: č.1 – 51,8 m², č. 2 – 49,3 m², č. 3 – 
45,9  m²,  č.  4  –  44,4  m²,  č.  5  –  55,8  m²  a  č.  6  –  63,4  m².  Byty  jsou  vybaveny 
kuchyňskou linkou,  každý  byt  bude  mít  samostatně měřitelnou spotřebu el. energie a 
vody včetně TUV. Poplatek na úhradu nákladů na vytápění jednotlivých bytů bude 
rozpočítáván  na  základě  předem  stanovených  pravidel.  Vedle  uvedených  poplatků 
budou  nájemci  ještě  hradit  náklady  na  osvětlení  a  vytápění  společných  prostor. 
Jednotlivé byty budou dále vybaveny možností zřízení pevné tel. linky a dále možností 
připojení  na  internet  do  sítě WIFI.  Každý  z   bytů bude mít  přidělen 1 sklepní box, 
umístěný v suterénu budovy.  Vstup do jednotlivých  bytů bude veden přes  hlavní 
vchod společný i pro přístup do Mateřské školy s tím, že přístup do I. nadzemního 
podlaží bude dále veden po schodišti přístupném za uzamykatelnou stěnou v přízemí 
budovy.

Obú Vavřinec

Kritéria pro zařazení do evidence žadatelů o obecní byt v obci 
Vavřinec

Zařazení do evidence
1. Žadatel je starší 18-ti let
2. Nemá  vlastní  byt,  nevlastní  ani  část  nemovitosti  určenou  k trvalému 

bydlení
3. Je občanem ČR

Zařazení do pořadníku na základě bodového ohodnocení

1. Žadatel bydlí:
Počet bodů:

V bytě rodičů 0
V bytě rozvedeného manžela 5
V podnájmu, zapůjčeném bytě 10

2. V bytě bydlí
1 domácnost 0
2 domácnosti 5
3 a více domácností 10
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3. Počet osob na 1 pokoj: v bytě více než:
1 0
2 5
3 10
4 a více 15

4. Žadatel  či  člen  domácnosti  je  zdravotně  postižený  –  dle  rozhodnutí 
příslušného orgánu státní správy

Plný nebo částečný invalidní důchod 5

5. Žadatel pečuje o nezaopatřené dítě (nutno doložit potvrzení)
1 dítě 10
2 děti 20
3 děti 30

6. Žadatelka – manželka čeká dítě (nutné potvrzení lékaře) 10
7. Osoby ženaté, vdané 10
8. Osamělé s dětmi 15
9. Žadatel bydlí:

Má trvalé bydliště ve sloučené obci 
Vavřinec 20

Pořadí se sestavuje na 1 rok  a potom bude přehodnoceno.

Při rovnosti bodů rozhoduje o vyřízení žádosti Rada obce Vavřinec.

Před přidělením bytu Rada obce Vavřinec schvaluje uzavření nájemní smlouvy.

Další  kritéria,  která  musí  být  splněna  pro  uzavření  NS  všemi  osobami 
podléhající žádosti:

1. Morální  bezúhonnost,  doložená  výpisem z rejstříku trestů,  nesmí  být  žádné  
dluhy  vůči  Obci  Vavřinec  a  státu  ČR po  lhůtě  splatnosti,  doloženy  OSSZ,  
finančním úřadem a zdravotními pojišťovnami.

2. Prokázání platební schopnosti uhradit nájemné a služby spojené s užíváním 
bytu.

Rada obce ve Vavřinci si vyhrazuje právo přidělit byt v odůvodněných případech 
mimo pořadí.
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Kaplička ve Veselici vysvěcena - nová náves dokončena
Krásné počasí poslední letošní zářijovou sobotu provázelo slavnost vysvěcení 

nové veselické kapličky. Její zbudování bylo v letošním roce největší akcí ve Veselici. 
Nutno v této souvislosti zmínit, že výstavba kapličky nebyla realizovaná jen z důvodu 
zájmu úzké skupiny občanů, jak je tato záležitost mnohdy chápána, ale šlo o splnění 
jednoho z mnoha opatření, která obsahuje Územní plán naší obce. Těmi byly mino jiné 
např. i sanace dvou rodinných domů, a to čp. 13 a 39, které byly bodovými závadami 
při připravované rekonstrukci průtahu silnice ve Veselici. Mimo to dále územní plán 
navrhoval např. zbudování nové návsi v místě bývalého Horního rybníka s návrhem na 
umístění nové kapličky do jejího prostoru. Výstavbou kapličky byl tedy splněn návrh 
ing. arch. Pavla Holouše, hlavního projektanta návrhu Územního plánu, schváleného 
zastupitelstvem obce v únoru roku 2002. Za období od schválení Územního plánu do 
loňského  roku  byla   většina   zmíněných   opatření  realizována a zbývalo už jen 
zbudovat novou náves s kapličkou. Ke splnění tohoto úkolu bylo přistoupeno hned 
vloni, kdy byla v prostoru nové návsi provedena kabelizace rozvodů Nn a překládka 
některých sítí, provedené parkové úpravy a zbudován základ nové kapličky. Se stavbou 
bylo  započato  hned  po  letošní  veselické  pouti  a  autorkou  projektu  byla  ing.  arch. 
Monika Sirná z Blanska. Jmenovaná zasluhuje poděkování za to, že se velice aktivně 
podílela v průběhu stavby na řešení jednotlivých detailů, a to jak na exteriéru stavby, 
tak jejího interiéru. Za to, že mohla být kaplička řádně vysvěcena, zaslouží poděkování 
pracovníci společnosti STAVKOM Boskovice, hlavního dodavatele stavebních prací.

Ve   druhé   části   tohoto    příspěvku    si    dovolím  uvést   několik   informací  
o  financování  výstavby  uvedené  stavby.  Celkové  náklady  na  stavbu  kapličky  činí 
částku  789  654  Kč.  Z  toho  např.  náklady  na  renovaci  zvonu,  včetně  zařízení  pro 
automatické zvonění, činí z uvedené částky 42 000 Kč,  kříž  na  střeše   kapličky  stál 
8  330  Kč,  atd.  Jak  bylo  uvedeno  v  minulých  Informačních  zpravodajích,  byla  na 
získání finančních prostředků na stavbu kapličky vyhlášena sdružením VESELICKÁ 
KAPLIČKA veřejná sbírka. Její výtěžek činil 152 160 Kč a současně je možné zmínit, 
že z akcí organizovaných sdružením VESELICKÁ KAPLIČKA v letošním roce a od 
sponzorů je k dnešnímu dni již našetřeno dalších 43 179 Kč. Uvedená částka bude 
převedena na konto další veřejné sbírky, která bude vyhlášena ještě v závěru  letošního 
roku. Také výtěžek  z této sbírky, která bude ukončena až v roce 2010, bude formou 
daru od sdružení VESELICKLÁ KAPLIČKA převeden na účet obce Vavřinec. Výše 
uvedené údaje dokládají, že obě sbírky přispějí významným způsobem k financování 
stavby.  Využívám  této  příležitosti  a  děkuji  všem,  kteří  finančně  přispěli  na  její 
výstavbu.  Rád bych vyjmenoval  všechny,  ale  bohužel  to  není  možné.  Důvodem je 
skutečnost  určité  anonymity  poté,  co  vloží  dárce  svůj  příspěvek  do  sbírkové 
pokladničky. Přesto jsou také známí dárci, kteří věnovali finanční příspěvky přímo na 
bankovní konto sbírky Jsou jimi: Firma MTM Tech s.r.o. Praha, TURBIN s.r.o.,  se 
sídlem     ve   Veselici,    místní    rodina     manželů     Babkových,     ing. Rozmanová 
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z  Bukovinky,  pan  Letocha  z  Letovic,  pí.  hraběnka  Marie  Salmová  a  pí.  Marie 
Čermáková z Rájce – Jestřebí.  Všem jmenovaným, ale také těm tzv. bezejmenným, 
ještě jednou velký dík.

Závěrem   bych   chtěl   také   poděkovat   všem   vlastníkům  rodinných  domů 
v blízkosti návsi za to, že se jednak v rámci svých možností snaží o zvelebování svých 
domů,  což  přispívá  významným  způsobem  ke  zlepšení  celkového  vzhledu  návsi. 
Současně bych je chtěl požádat o to, aby si okolí svých domů, i  když je to veřejné 
prostranství,  udržovali  v  čistotě  a  dbali  na  pořádek.  Především díky Vám docílíme 
toho,  že  náves  bude  hojně  navštěvována  občany  a  stane  se  místem pro  setkávání 
občanů, místem k odpočinku, ale také pojítkem občanů různého vyznání a zájmů.

Miloslav Novotný, starosta obce

Problematika hrobových míst 
Rada obce projednala na své poslední schůzi problematiku hrobových míst pro 

místní část Vavřinec. Důvodem je skutečnost jejich nedostatku na hřbitově ve Sloupu. 
Částečně tento nedostatek napomůže vyřešit rozšíření hřbitova, realizované  letošním 
roce.   Přesto  stále  schází  cca  100  hrobových  míst.  Proto  se  Rada  obce  Vavřinec 
rozhodla řešit do budoucna tento problém zahájením přípravných prací na zbudování 
místního hřbitova na území obce. Po  předběžných konzultacích na Stavebním úřadě 
v Blansku  navrhuje  hřbitov  umístit  v blízkosti  silnice  Blansko  –  Sloup  směrem ke 
Sloupu v lokalitě „U černého kříže“.  Jedná se o návrh pro veřejnou diskusi  a žádá 
veřejnost o případné další návrhy.

Rada obce Vavřinec   

Informace ze ZŠ Sloup
V nejbližší době budeme investovat více než 70 000 Kč do nových učebních 

pomůcek. Zdroj   laseru,   vývěva,   multimediální učebnice, sportovní potřeby,   mapy 
a další pomůcky budou žákům sloužit ještě v tomto roce.

Víte, že naše škola zpracovávala formou SWOT analýzy vlastní hodnocení za 
činnost od roku 2005 do roku 2007? Zprávu a bližší informace najdete na školních 
stránkách www.zssloup.net.

Ve čtvrtek 15.listopadu se konají individuální třídní schůzky. Pro zájemce také 
připravujeme seznamovací schůzku s PhDr. Romanovou, školní psycholožkou. Bližší 
informace dostanou rodiče již brzy.
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Kurzy pro veřejnost

1. Počítače
Výuka bude probíhat v  počítačové učebně ve skupině 13 – 15 studentů. Rozsah 

je  celkem  20  vyučovacích  hodin  rozdělených  do  10  devadesátiminutových  celků. 
Absolventi obdrží osvědčení, cena 1 050 Kč.
 
2. Plavání

Dospělým, kteří se chtějí naučit plavat, nabízíme novinku – plavecký kurs pro 
neplavce.  Rozsah  je  15  hodinových  lekcí  a  cena  900  Kč.  Kurz  povede  Mgr.  Jana 
Kuncová.

3. Ruční práce
• Malování na hedvábí  (šál, šátek, doplněk)

7. listopadu od 16:00 h  nebo 10. listopadu od 9:00 hodin. Kurz probíhá v ZŠ, cena 350 
Kč, minimum 10 zájemců. Vedou Mgr. Michaela Matějková a Jana Němcová.

• Papírový pedig (obal na květináč, košík z obyčejného novinového papíru)

6. března 2008 od 16:00 hodin nebo  8. března 2008 od 9:00 hodin. Kurz probíhá v ZŠ, 
cena 150 Kč, minimum 10 zájemců. Vedou Mgr. Michaela Matějková a Jana Němcová.

• Batika, savování (jak udělat ze starého trička nové...)

8. května 2008 od 9:00 hodin. Kurz probíhá v ZŠ, cena 150 Kč, minimum 10 zájemců. 
Vedou Mgr. Michaela Matějková a Jana Němcová.

Mgr. Pavel Dočekal, ředitel školy

Zprávy z knihovny ve Veselici
Po delší přestávce bude  dne 26. 10. 2007  obnoven provoz knihovny, otevřena 

bude  vždy  v  pátek  od  15.30  do 18.30 hodin.  V  nabídce  je  šedesát  nových  titulů 
z Regionální knihovny v Blansku. Knihy se budou průběžně měnit podle přání a zájmů 
čtenářů.  Děti  se  mohou těšit  na  tři  díly  Harryho Pottera  od  J.  K.  Rowlingové,  na 
dobrodružnou knihu od Enid Blytové Tajemství podivných vzkazů  nebo dívčí romány 
od Ivony Březinové. Pro nejmenší čtenáře bude nachystaná Sněhurka, Říkání o víle 
Amálce  a  Nejkrásnější   pohádky.   Dospělí   čtenáři   si   mohou  zapůjčit   detektivní i 
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dobrodružné romány českých a zahraničních autorů, pro ženy jsou v nabídce například 
romány Vlasty Javořické, Zdeny Frýbové a životopis Nataši Golové od Aleše Cibulky. 
V naučné literatuře je výběr knih pro různé zájmy a koníčky. To je jen malý výčet z 
bohaté nabídky  knih, proto bych  touto  cestou ráda pozvala všechny stávající i nové 
čtenáře k návštěvě knihovny. Těším se na Vaši návštěvu.

Olga Hájková, knihovnice

Zpráva oddílu stolního tenisu TS Veselice
Tak už nám  začala okresní liga stolního tenisu a družstva Veselice A a Veselice 

B budou opět u toho. Letošní sezóna je již 32. v  nepřetržité řadě.
Své první  utkání  sehrálo družstvo A 22.  10.  v  Ráječku a ve  čtvrtek 25.  10. 

přivítá v domácím prostředí tým Rohozce, který sestoupil z okresního přeboru I. 
Družstvo B odehrálo první utkání v pátek 19. 10. v Bořitově a další týden přivítá 

v domácím prostředí družstvo Křetína. 
Družstvo Veselice A po postupu do okresního přeboru II. bude nastupovat v této 

sestavě: Josef Straka – vedoucí mužstva, Pavel Stloukal, Luboš Hruška a Martin Musil. 
Martin Musil byl nejlepším hráčem družstva za loňskou sezónu.

Družstvo Veselice B odehraje svoje utkání v této sestavě: Jan Skoták – vedoucí 
mužstva, Josef Jarůšek, Jan Ďugoš st.,   Jan Ďugoš ml.,   Martin Nečas,   Jan   Fabiánek 
a Tomáš Kozák. Nejlepším hráčem za loňskou sezónu byl Jan Ďugoš st.

Cílem obou týmů pro letošní sezónu je udržet vybojované pozice z minulého 
roku, to znamená - družstvo A udržet okresní přebor II.  a družstvo B udržet okresní 
přebor III.         

Za oddíl stolního tenisu Josef Straka

Florbalový koutek
Začátek sezóny Amatérské florbalové ligy 2007/08
Léto  a  prázdniny  jsou  už  dávno  za  námi  a  po  období  klidu  v  září  opět 

odstartovala AFL, která se jako v loňské sezóně hraje v hale Hattrick Brno na Lesné. 
Soutěž  se  oproti  minulému  ročníku  rozrostla  na  8  lig  s  64  týmy.  Naše  družstvo 
Cavespiders Vavřinec si vybojovalo postup a v letošním roce bude bojovat ve 4. lize. 

Start  do  letošního  ročníku  se  nám  příliš  nepovedl.  Na  vině  byla  malá 
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rozehranost po krátké letní přípravě a také to, že jsme nemohli nastoupit v optimální 
sestavě. První turnaj nevyšel jak herně, tak i díky nedorozumění v rozpisu. Přišli jsme 
kontumací o 2 body. Z tohoto turnaje jsme si odvezli pouze 3 body a po vyřazení ve 
čtvrtfinále na trestné střílení jsme odjížděli zklamaně domů.

1.turnaj

Bobři Brno – Cavespiders Vavřinec 5:0 ( kontumačně )
Cavespiders Vavřinec – Hattrick Brno Old Boys    3:6
Cavespiders Vavřinec – FT Brno B 2:0

Čtvrtfinále

A.C.A.B. Brno – Cavespiders Vavřinec 4:3 ts

Na  druhý  turnaj  jsme  odjížděli  v  lehce  obměněné  sestavě  a  bez  stabilně 
chytajícího brankáře. Toho nahradil Libor Novák a nevedl si vůbec špatně. Chtěli jsme 
i  bez  nejlepšího   hráče - Jiřího  Novotného,  který   skončil  v  loňském   ročníku  na 
2. místě  v  kanadském bodování,  přivést  víc bodů  než  z  prvního  turnaje. Jeho góly 
a nahrávky, ale přece jen chybí, i když předvedená hra byla určitě lepší. Nedařilo se 
nám v důležitých momentech zápas rozhodnout a střeleckou smůlu jsme navíc podtrhli 
i vlastními góly. Po 2. místě v základní skupině jsme ve čtvrtfinále opět smolně vypadli 
na trestná střílení a opět jsme se nedostali do dalších vyřazovacích bojů.

Po  dvou  turnajích  máme  celkem  7  bodů  a  i  přes  to,  že  nebyly  doposud 
zveřejněny oficiální výsledky, pravděpodobně budeme na 5. nebo 6. místě v celkové 
tabulce.

Musíme věřit, že na dalším turnaji už prokletí čtvrtfinále zlomíme a konečně 
budeme bojovat o vyšší příčky v tabulce a začneme tak naplňovat cíl, kterým i přes 
nepovedený vstup do sezóny zůstává postup do 3. ligy.

Ještě bych Vás rád informoval, že se nám na letošní ročník podařilo sehnat hned 
několik sponzorů a hlavně jejich finančním přispěním jsme mohli nakoupit nové dresy. 
Za další peníze se bude hradit pronájem tělocvičny a florbalové vybavení. Spolupráce 
do budoucna je přislíbena i nadále, což je určitě dobrý signál pro florbal ve Vavřinci. 
Nezbývá  nám   než  pracovat   na   tom,   abychom   začali   naplňovat   jejich  důvěru 
a odměnili se jim za poskytnuté prostředky dobrou hrou a florbalovou reprezentací na 
hřišti i mimo něj.

Vedoucí družstva Ondřej Mach
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Informace z TJ Vavřinec
Podzimní  fotbalové  soutěže  jsou  v plném proudu  a  tak  se  pojďme společně 

poohlédnout za jejich dosavadním průběhem.

Přípravka si v nabité konkurenci  skupiny A nevede vůbec špatně a po sedmi 
odehraných kolech je na 4. místě se ziskem devíti bodů. Na historicky první zápas proti 
Rudici se přišlo podívat na 60 fanoušků a viděli vítězství hostí v poměru 0:6. První 
vítězství přišlo hned o týden později a to 1:0 nad Adamovem. Vítěznou branku vstřelil 
kapitán týmu Ondřej Zmeko. Následovalo vítězství v Lipovci 2:0, prohra s Blanskem 
0:8,  vítězství  v Jedovnicích  11:0  a  prohra  v Adamově  2:8.  Trenérům  a  jejich 
spolupracovníkům se úspěšně podařilo rozšířit úzký kádr a tak se již dnes zabýváme 
myšlenkou na znovuobnovení týmu žáků, přičemž bychom chtěli přípravku zachovat.

Tým dorostu nám už tolik radosti nedělá. Po slibném úvodu následovalo několik 
silných  soupeřů  z horní  poloviny  tabulky,  kteří  rychle  zchladili  náš  přehnaný 
optimismus  obsahující  myšlenky na  umístění  ve  středu  tabulky.  Náš  současný  tým 
dorostu je velmi mladý. Převážnou část týmu tvoří hráči, kteří ještě v jarní části hráli 
žákovskou soutěž a jak se ukazuje, přechod do vyšší kategorie není úplně jednoduchý. 
Přestože  je  v současnosti  dorost  posledním  týmem  okresní  soutěže,  mnohdy  tomu 
průběh  zápasu  neodpovídá.  Nedostatek  zkušeností,  technické,  psychické  i  fyzické 
vyzrálosti  je  ale  příliš  markantní,  proto  se  z vítězství  téměř  vždy  raduje  soupeř. 
Pozitivem však zůstává fakt, že většina chlapců má zájem na sobě pracovat a poctivě se 
věnuje tréninkovému procesu. Třebaže má dorost před sebou ještě tři zápasy podzimní 
části,  trenéři  dorostu již myslí  na zimní přípravu,  která se loni  u týmu žáků velmi 
osvědčila. Její součástí bude nově i kvalitně obsazený halový turnaj v Letovicích.

Zcela jiná situace je u týmu mužů. Ten po 11 odehraných mistrovským zápasech 
vede  tabulku  III.  třídy  mužů  se  ziskem  25  bodů  a  s jednobodovým  náskokem  na 
nováčka z Olomučan. V letní přestávce se nám přes veškerou snahu nepodařilo získat 
pro tým mužů trenéra, takže u jeho kormidla zaskakuje trenér dorostu. Tým mužů je ale 
velmi kvalitní a zkušený; absence kvalitního trenéra není téměř znát. Hráčům se navíc 
doposud téměř vyhýbají zranění. Celý tým poctivě bojuje jako jeden muž a klíčovým 
hráčům se daří jak herně, tak střelecky. Na domácí půdě jsme prozatím neztratili ani 
bod,  a  proto  bych  chtěl  pozvat  všechny občany do  ochozů  našeho  svatostánku  na 
poslední podzimní vystoupení, jenž je na pořadu 4. listopadu a soupeřem budou právě 
ambiciózní Olomučany. 

Za výbor ZJ Vavřinec Radek Štolpa
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VÝZVA
V Ý M Ě N A   Ř I D I Č S K Ý C H   P R Ů K A Z Ů

Řidičské průkazy vydané od 1. července 1964 do 31.prosince 1993 jsou jejich 
držitelé povinni vyměnit do 31. prosince 2007. 

Výměna řidičských průkazů je osvobozena od správního poplatku. 

Doklady potřebné k výměně:

- Platný doklad totožnosti (občanský průkaz, pas)
- Jednu fotografii o rozměrech 3,5 cm x 4,5 cm
- Lhůta pro převzetí nového ŘP je zpravidla 15-20 dní.

Další informace:

http://www.mdcr.cz/cs/Silnicni_doprava/Ridicske_prukazy_Autoskoly/Ridicsk
e_prukazy/ridicske_prukazy.htm 

Informace z kroniky obce
V  březnovém  Informačním  zpravodaji  z  letošního  roku  se  mohli   zájemci o 

historii našich vesnic dočíst, jak pan Robert Sedlák charakterizoval život všech tří částí 
obce v roce 1964.

Následně se zamýšlí nad mluvou našich občanů v té době. Jelikož pamětníků 
onoho  „horáckého“  nářečí  valem  ubývá,  bude  snad  i  toto  povídání  pro  čtenáře 
zajímavé.

V „horáckém“  dialektu  se zaměňuje samohláska „o“ za „u“. Cituji několik vět 
v tomto nářečí:

Tu je  fšecku pru kučko.  Tu sme se nařechrali.  Tu belu k dutrháňó. Cu sme 
fšecku slešeli a viděli.  Tu bél velká putvura čluvěk a včil se jož pulepšil,  eště néni 
akurát, ale kdepák, tu jož nic néni.

V   našem   nářečí,  po  staletí  německé  okupace,  zůstalo  velmi  mnoho   slov 
s kmenem německým, jako: šircl, krógn, cylindr, štíblete, hózne, pompa, plech, hamr, 
špica, fasuňk, sic, gront, ventil, veglajchuvat atd.

Po  francouzské  armádě  zůstala  též  některá  slova  s  kmenem  francouzským: 
pantalone, paraple, butela, pukéta, regrut atd. Volání na tažná zvířata jsou užívána slova 
asi z latiny a je to:

vpřed - vje zpět - hoj
vpravo - hat stát - prr nebo ou
vlevo - tihí
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Jednotlivé  domy  se  nazývaly  přízvisky,  ta  jsou  přenesena  z  let minulých. 
U nových domů se netvoří. Několik příkladů:
Vavřinec: č.p. 11 Petruvi 13 Rumluvi

16 Alojzuvi 17 Julčini
19 Karolinčini 29 Kréščini 
35 Vavřínuvi 37 Pudmístruvi
38 Hejnuvi (hajný) 40 Dolfínini

Veselice: č.p. 1 Frantíkuvi 2 Hadamuvi
3 Matóšuvi 5 Kréčířuvi
30 Ševcuvi 31 Vudrebnikuvi
13 Kuvářuvi 38 V chalópce
21 Vinckuvi 26 Ho Šmelciřů

Suchdol: č.p. 1 Tumášuvi 2 Skupečkuvi
5 Zeťuvi 8 Supóškuvi
9 Terčini 13  Jorkuvi
17 Hantušuvi 18 Mladcuvi
25 Ho Pudulskéch

Při  pomalejším  čtení  i  mladší  spoluobčané  snad  zvládnou  obtížnost  nářečí 
našich předků.

Mgr. Anna Pokorná, kronikářka obce

Zajímavosti z evidence obecního úřadu
V evidenci Obecního úřadu ve Vavřinci se nejčastěji vyskytují tato jména:

U mužů: Josef 33x U žen: Marie 41x 
Jiří 27x Jana 25x
Jan 21x Hana 21x
Pavel 18x Ludmila 14x
Martin 17x Anna 12x

Eva 12x
V příštím vydání Informačního zpravodaje budeme se zajímavostmi pokračovat.

Jana Přikrylová, pověřená vedením evidence obyvatel
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Termíny sběru odpadů během IV. čtvrtletí 2007
Nebezpečné odpady:

Nové Dvory 27.11.2007
(Uložit v době od 16.00 hod. do 17.15 hod. na nové návsi) 
Suchdol 27.11.2007
(Uložit v době od 16.00 hod. do 17.30 hod. na nové návsi) 

Veselice  27.11.2007
(Uložit v době od 16.00 hod. do 17.45 hod. na nové návsi) 

Vavřinec 27.11.2007
(Uložit v době od 16.00 hod. do 18.00  hod. u ObÚ) 

Nebezpečným odpadem jsou např. baterie všeho druhu, oleje, plechovky 
od  barev,  zářivky  a  výbojky,  kyseliny  a  zásady,  barvy  a  ředidla, 
teploměry,  kosmetika,  pesticidy,  fotochemikálie,  léky,  lepidla, 
desinfekční prostředky, čistící prostředky na okna a WC, laky, ale také 
zaolejované hadry, nádoby se zbytky chemikálií apod. 

POZOR!!!!:
Při tomto sběru nebudou odebírat televizory, ledničky a pneumatiky.

Zveme Vás: 
Běh na rozhlednu Podvrší – V. ročník ---------------------------------------27.10.2007
Časový harmonogram:

9.00 – 9.45 hod. - prezentace pro kategorie 6 – 15 roků
10.00 – 12.00 hod. - soutěž kategorií 6 – 15 roků
12.30 – 12.45 hod. - vyhlášení výsledků kategorií 6 – 15 roků
11.00 – 12.30 hod. - prezentace pro kategorie dospělých 
13.00 – 15.00 hod. - soutěž kategorií dospělých 
15.30 – 15.45 hod. - vyhlášení výsledků kategorií dospělých   

Slavnostní rozsvěcení vánočního stromu ve Vavřinci ---------------začátek prosince
Prostranství u kapličky   

Slavnostní rozsvěcení vánočního stromu ve Veselici ------------------------1.12.2007
Prostranství na nové návsi - začátek v 17.00 hod.  
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Říjen 2007                                                        Informační zpravodaj ObÚ Vavřinec

Aktuální informace z ObÚ Vavřinec
•Z důvodu  probíhajících  terénních  úprav  při  rekonstrukci budovy  bývalé  školy  ve 
Vavřinci bude knihovna ve Vavřinci otevřena až od pondělí 5. listopadu 2007.   
•Oznamujeme, že se v úterý 30. října 2007 ráno uskuteční odvoz oranžových pytlů 
s nápojovými kartony. Pytle přistavte již v pondělí 29.října 2007 večer ke kontejnerům 
s PET lahvemi a sklem.

          Obecní úřad

Seznam jubilantů v období září – říjen 2007
Níže  jsou  uvedeni  pouze  občané,  kteří  písemně  souhlasili  se 

zveřejněním údajů v INFORMAČNÍM ZPRAVODAJI.

Jméno jubilanta Bydliště Věk

Nejezchleb Jaroslav Veselice 69 70 roků

Nečasová Ludmila Veselice 65 88 roků

Ševčíková Anna  Vavřinec 74 70 roků

Blažková Anděla Vavřinec 50 83 roků

Nečasová Adolfina Vavřinec 52 94 roků

Všem jubilantům srdečně blahopřejeme

* * *

Informační zpravodaj Obecního úřadu sloučených obcí
Vavřinec – Veselice - Suchdol - Nové Dvory
vychází pravidelně dle potřeby ObÚ Vavřinec.

Toto číslo bylo dáno do tisku 24.10.2007
Uzávěrka příštího čísla je 10. prosince 2007
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